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Białe Błota, 28.06.2022 r. 

BRG.0002.6.2022 

 

Protokół z LVI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota,  

która odbyła się 28.06.2022 r.  

w Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, ul. Centralna 27 

 

Sesja trwała: od godziny 10:00 do godziny 17:38 

Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 

Sekretarz obrad: Aleksandra Lubońska 

Protokolant posiedzenia: Katarzyna Lutkowska 

Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  

i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 18 członków. 

Obecni: 

1. Bronisław Balcerowski 

2. Anna Banaszek 

3. Magdalena Burdanowska 

4. Kamilla Grzelak 

5. Jacek Grzywacz 

6. Patrycja Harczenko-Staszewska 

7. Krzysztof Kocikowski 

8. Jacek Krzyżanowski 

9. Karolina Lachowicz 

10. Aleksandra Lubońska 

11. Piotr Mądrzyński 

12. Krzysztof Michalak 

13. Zbigniew Moroz 

14. Ilona Nowakowska 

15. Sławomir Ossowski 

16. Sławomir Ruge 

17. Henryk Sykut 

18. Magdalena Sznajder 

19. Katarzyna Tomicka 

20. Maria Wolsztyńska 

21. Łukasz Wyszomirski 

oraz: Dariusz Fundator Wójt Gminy Białe Błota, Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-

Kowalska, Sekretarz Gminy Ewa Galicka, mecenas Maciej Dalka, Kierownicy Referatów Urzędu 

Gminy Białe Błota, Kierownicy jednostek organizacyjnych, pracownicy Urzędu Gminy, 

mieszkańcy. 
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie LVI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwierdzenie 

quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu między 

sesjami. 

7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał.   

8. Podjęcie uchwał: 

 

1) Przedstawienie raportu o stanie Gminy Białe Błota. 

a) debata nad raportem o stanie Gminy Białe Błota. 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Białe Błota wotum zaufania 

za 2021 r. 

 

2) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Białe Błota za 2021 rok wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2021 rok. 

a) opinia RIO w Bydgoszczy dotycząca sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Białe Błota za 2021 r. wraz z informacją o stanie mienia za 2021 r. 

b) dyskusja. 

c) głosowanie. 

 

3) w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Białe Błota absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Białe Błota za rok 2021. 

a) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium. 

b) opinia RIO w Bydgoszczy dotycząca wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Białe Błota w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Białe Błota  

z wykonania budżetu za 2021 rok. 

c) dyskusja. 

d) głosowanie. 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na 2022 rok. 

5) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2022-2034. 

6) w sprawie emisji obligacji Gminy Białe Błota oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania 

i wykupu. 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

8) w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia w sprawie realizacji Zintegrowanych 

Inwestycji Terytorialnych Bydgoskiego Obszaru Funkcjonalnego tj. obszaru gmin 

członkowskich Stowarzyszenia Metropolia Bydgoszcz w perspektywie finansowej 2021-

2027. 

9) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Białe Błota, w roku 

szkolnym 2022/2023, 

10) w sprawie zmiany statutu Centrum Obsługi Edukacji i Sportu, 
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11) zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania narkomanii na terenie Gminy Białe Błota 

na 2022 rok. 

12) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Białych Błotach za rok 2021 i przedstawienia potrzeb w zakresie pomocy społecznej na 

rok 2022, 

13) zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych, 

14) w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego gminnych dróg 

publicznych na terenie Gminy Białe Błota, 

15) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy 

Społecznej i Sportu Rady Gminy Białe Błota, ustalenia przedmiotu jej działania oraz składu 

osobowego, 

16) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota 

oraz ustalenia jej składu osobowego w kadencji 2018-2023, 

17) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Gminy Białe Błota w kadencji 2018-2023,   

18) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania składu Komisji Budżetu i Finansów Rady 

Gminy Białe Błota w kadencji 2018-2023, 

19) w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota, 

9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami. 

10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami. 

11. Zakończenie obrad LVI Sesji VIII Kadencji. 

 

Ad 1. Otwarcie LVI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz otworzył obrady, powitał wszystkich zebranych. 

Sprawdzono obecność i stwierdzono quorum. Zostały odczytane informacje w zakresie danych 

osobowych. 

Ad 2. Wybór sekretarza obrad. 

 

Na sekretarza obrad zaproponowano kandydaturę radnej Aleksandry Lubońskiej. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wybór na funkcję sekretarza obrad radnej Aleksandry Lubońskiej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, 
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Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 

 

Sekretarzem obrad została wybrana radna Aleksandra Lubońska. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad LV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad LV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 

 

Protokół z obrad LV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota został przyjęty. 

 

Ad. 4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 



5 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 

 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz przedstawił swoją działalność w 

okresie międzysesyjnym (nagranie od 00:05:37 do 00:05:58 ). 

 

Ad. 6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu 

między sesjami. 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator złożył pisemne sprawozdanie na ręce 

Przewodniczącego Rady Gminy. Wójt przedstawił swoje działania w okresie międzysesyjnym w 

zakresie wykonania uchwał podjętych przez Radę Gminy (nagranie od 00:06:10 do 00:14:10).  

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał. 

 

Brak. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał: 

 

1) Przedstawienie raportu o stanie Gminy Białe Błota. 

 

Raport o stanie gminy za rok 2021 został przedstawiony przez Sekretarz Gminy Ewę Galicką 

(nagranie od 00:14:59 do 01:07:40). 

 

Wójt Dariusz Fundator podziękował wszystkim za współpracę, zaangażowanie, za wkład pacy 

oraz za podejmowane inicjatywy. Wójt skierował słowa podziękowania do radnych oraz 

pracowników administracji. Wójt zwrócił uwagę na okres niekorzystnych zjawisk pandemicznych, 

rozpoczęcie wojny na Ukrainie, co spowodowało, że wiele zadań było obarczonych ryzykiem 

(nagranie od 01:07:41 do 01:10:38). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zapytał Sekretarz Gminy czy raport o stanie gminy 

zawiera informacje na temat współpracy z Niemcami i Litwą. Sekretarz odpowiedziała, że te 

informacje są zamieszczone w raporcie (nagranie od 01:10:49 do 01:11:40). 

 

a) debata nad raportem o stanie Gminy Białe Błota. 
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Przewodniczący Rady Gminy podziękował i zaprosił obecnych do udziału w debacie zaznaczając, 

że na wypowiedź przeznaczony jest czas 20 minut. 

 

Głos zabrała Ewa Orcholska odnosząc się do przedstawionego raportu o stanie gminy oraz do 

poruszanych w prezentacji tematów: do kwestii zwiększenia ilości urodzeń, dochodów  

i wydatków, stanie edukacji, kwestii wywozu odpadów i zadłużenia mieszkańców. Mieszkanka 

odniosła się do zaplanowanego deficytu i nadwyżki, zauważając, że wydatki nie zostały wykonane.  

Mieszkanka zwróciła uwagę na to, że opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej nie jest 

przeprowadzona pod względem celowości i gospodarności, zaznaczając, że w przypadku ponad 

dwudziestu inwestycji nie wiemy, dlaczego terminy zakończenia prac są przedłużane, najczęściej 

wskazywanym powodem są złe warunki pogodowe. Służby, które są u Wójta z opieszałością  

i zaniedbaniem pilnują realizacji inwestycji. Problemem jest także przerywanie prac w związku  

z kolizją wodociągów, mieszkanka zapytała czy nie uwzględniono budowy wodociągów, kiedy 

realizowano umowę i nie wskazano wykonawcy, że jest tam budowany wodociąg. Zdaniem 

mieszkanki należy sprawdzić czy wartość inwestycji nie wzrosła, bo przerwano inwestycje  

w związku ze złymi warunkami pogodowymi czy pandemią (nagranie od 01:12:19 do 01:22:47). 

 

Wójt Dariusz Fundator odniósł się do wypowiedzi mieszkanki, wskazując, że nie zgadza się ze 

stwierdzeniami na temat podatków i opłat lokalnych, w raporcie jest stwierdzenie, że nie są to 

podatki na maksymalnym poziomie. To, że przedsiębiorcy do nas się sprowadzają to też jest 

aktywna działalność administracji Urzędu Gminy Białe Błota. Sekretarz Ewa Galicka przytoczyła 

cytat na temat utrzymywania preferencyjnych stawek podatków. Wójt odniósł się do kwestii 

szkolenia pracowników urzędu oraz do zarzutu dotyczącego zwalniania pracowników. Mieszkanka 

Ewa Orcholska powiedziała, że administracja nie działa tak sprawnie, przywołując przykład 

kontroli z Wód Polskich i oczyszczalni wstępnej przy ul. Jesionowej (nagranie od 01:22:48 do 

01:29:55). 

 

Do prowadzonej dyskusji odniósł się Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut (nagranie 

od 01:29:56 do 01:31:28). 

 

Głos zabrała Marzanna Kreja redaktor naczelna czasopisma Białe Błota info pytając ile kosztował 

raport i wskazując, że raport nie zawiera wszystkich treści. W wymienionych sprawach sądowych 

brakuje sprawy dotyczącej RZI, redaktor naczelna chciałaby się dowiedzieć, co z tą sprawą, czy 

zawarto ugodę, czy jest jakiś wyrok i czy zapłacono pieniądze. Przedostatnia pozycja na str. 29 

raportu zawiera nieprawdziwe dane, w sprawie o naruszenie dóbr osobistych Gminy Białe Błota 

poniesiono koszty sądowe, koszty dwóch radców prawnych oraz koszty mediacji. Marzanna Kreja 

redaktor naczelna czasopisma Białe Błota info poinformowała, że Wójt wycofał pozew o naruszenie 

dóbr osobistych gminy w stosunku do jej osoby oraz odniosła się do wytaczania procesów 

redakcjom. W dalszej części wypowiedzi redaktor naczelna odniosła się, do jakość stanowionego 

prawa, różnicy między unieważnieniem a uchyleniem uchwał. Wymienione zostały przykłady 

unieważnionych uchwał. Jeżeli mamy tyle unieważnionych uchwał to zdaniem redaktor naczelnej 

oznacza to, że praca Wójta i jego pracowników się nie sprawdza. W kwestii skarg, wniosków  

i petycji redaktor naczelna wskazała, że uchwały nie są realizowane. Marzanna Kreja redaktor 

naczelna czasopisma Białe Błota info poruszyła temat współpracy z organizacjami pozarządowymi, 
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zaznaczając, że w komisjach oceniających projekty na dofinansowanie żadna z organizacji nie miała 

swojego przedstawiciela. W dalszej części wypowiedzi Marzanna Kreja poruszyła temat: 

przeprowadzonych konsultacji społecznych, braku w raporcie informacji o kontrolach 

zewnętrznych i o ich efektach, dostępu do informacji publicznej i jawności, problemy z realizacją 

sesji i komisji, uniemożliwianie działalności prasowej i prowadzenie wojny z niezależną gazetą. 

Redaktor naczelna czasopisma Białe Błota info wypowiedziała się w kwestii obejmowania przez 

Wójta patronatem honorowym prywatnej gazety. Odniosła się do gazety wydawanej przez Urząd 

Gminy, wskazując, że nie ma podstaw prawnych, aby taka gazeta była wydawana. Zdaniem redaktor 

naczelnej upór w kwestii czipowania pojemników dał wzrost cen za odpady. W temacie inicjatywy 

SIM "KZN-Bydgoski" redaktor naczelna chciałaby się dowiedzieć ile wynosi wynagrodzenie 

członka rady nadzorczej. Redaktor naczelna zapytała gdzie może się zapoznać z taką pozycją 

określoną, jako „Wydajemy się” i czy są tam zamieszczone wiersze. W temacie liczby spotkań 

Wójta z mieszkańcami, redaktor naczelna powiedziała, że kilkukrotnie próbowała się kontaktować 

z Wójtem, Jeżeli chodzi o gminne jednostki organizacyjne redaktor naczelna poruszyła kwestię 

remontu kuchni w ZAZ oraz skargi na kierownika jednostki. Kolejnym tematem wypowiedzi była 

uchwała krajobrazowa, Marzanna Kreja redaktor naczelna czasopisma Białe Błota info zapytała, co 

dalej z tym tematem. Poruszony został temat zadłużenia gminy, padło pytanie, w jakiej wysokości 

wsparcie pozyskała gmina w formie pomocy na rozbudowę ciągów pieszych na poprawę 

bezpieczeństwa w drogach sąsiadujących z terenem inwestycji w Przyłękach, inwestorem była firma 

Hillwood i firma Panattoni (nagranie od 01:32:06 do 01:54:58). 

 

Wójt zwrócił uwagę, że brak konstruktywnej krytyki w wypowiedzi Marzanny Krei redaktor 

naczelnej czasopisma Białe Błota info, odniósł się do wypowiedzi i odczytał stanowisko Rady Etyki 

Mediów określającą działalność dziennikarską redakcji Białe Błota info (nagranie od 01:55:02 do 

02:00:43). 

 

Marzanna Kreja redaktor naczelna czasopisma Białe Błota info zwróciła uwagę na to, że Rada Etyki 

Mediów jest prywatnym stowarzyszeniem i jednostronnie rozstrzygnęła sprawę, wezwała Wójta do 

zaniechania naruszania dóbr osobistych (nagranie od 02:00:44 do 02:02:30). 

 

Wójt odpowiedział ad vocem, na co Marzanna Kreja redaktor naczelna czasopisma Białe Błota info 

zwróciła uwagę, że nie ma czegoś takiego jak Rada Etyki mediów, jako organ uprawniony do oceny 

jakiegokolwiek dziennikarza (nagranie od 02:02:34 do 02:03:38). 

 

Głos zabrał radny Łukasz Wyszomirski, który zwrócił uwagę, że dyskusja nad raportem o stanie 

gminy przekroczyła jego merytorykę, Wójt reprezentuje administrację, Rada nie jest częścią Urzędu 

Gminy. Zdaniem radnego pewne kwestie w wypowiedziach Wójta przedstawiają jego stanowisko, 

jako mocny tupet. Radny odniósł się do różnych oczekiwań mieszkańców a oczekiwań 

administracji, podając za przykład inwestycje budowy hal Panattoni i Hillwood, radny przypomniał, 

że mieszkańcy protestowali przeciwko tym inwestycjom. W kwestii stanowiska Rady Etyki 

Mediów, zadaniem radnego odczytane przez Wójta pismo jest subiektywnym stanowiskiem. Radny 

odniósł się do przytoczonej w piśmie kwestii Ekopatrolu oraz likwidacji i ponownego powołania 

Referatu Ochrony Środowiska. Radny przywołał sytuację, która miała miejsce na zebraniu wiejskim 

w Cielu i krytycznych słów mieszkańca wobec administracji Wójta związanych z problemem 
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wywożenia nieczystości. Radny Łukasz Wyszomirski odniósł się do odpowiedzi, jaką udzielił 

mieszkańcowi Wójt. Radny przypomniał kwestię zbierania podpisów pod petycją mieszkańców 

przeciwko likwidacji placu zabaw na rzecz budowanego Gminnego Centrum Kultury.  Radny 

odniósł się do wydawnictwa Białe Błota Tu i Teraz i zawartych tam treści. Radny wrócił do 

zasądzonego wyroku w sprawie RZI i zwrotu gigantycznych środków z budżetu gminy, Radny 

przypomniał, że wyroków w tej konkretnej sprawie nie było, Wójt zrezygnował z usług kancelarii, 

która przez wiele lat reprezentowała urząd. Wójt zadecydował, że nie będzie się odwoływał od 

wyroku, nie znalazł strony, która rzeczywiście powinna zapłacić ten podatek, musieliśmy oddać 

odsetki (nagranie od 02:04:12 do 02:21:00). 

 

Radna Magdalena Sznajder odniosła się do podziękowań Wójta, które złożył radnym za współpracę, 

zastanawiając się czy w ogóle była ta współpraca. Wójt systematycznie nie przychodzi na Komisje 

Skarg, Wniosków i Petycji, nie wyraża zgody by przychodzili na nie pracownicy urzędu. Takie 

zachowanie jest wyrazem braku szacunku dla mieszkańców. Radna odniosła się także do braku 

obecności na Komisji mecenasa Dalki. Wójt nie uczestniczył w spotkaniach z radnymi. Wójt nie 

przyszedł na spotkanie z rodzicami dzieci z przedszkola Wróżka, nie uczestniczył w komisjach 

rozpatrujących sprawę ZAZ. Odnosząc się do gazetki redaktor, radna przypomniała, że za czasów 

wyborów Wójt roznosił gazetę wydawaną przez redaktor Marzannę Kreję. Radna Magdalena 

Sznajder odniosła się do pisma, jakie Wójt skierował do radnego sołeckiego po zebraniu wiejskim 

Sołectwa Ciele. Radna wskazała, że Wójt nie uczestniczy w uroczystościach organizowanych przez 

radnych. Radna podziękowała pracownikom urzędu za wspieranie radnych (nagranie od 02:21:11 

do 02:28:11). 

 

Radny Bronisław Balcerowski nie zgodził się ze stwierdzeniem, że Rada Gminy jest 

przeciwstawnym organem, Rada pracuje na rzecz gminy, powinna współpracować, zdaniem 

radnego raport jest dobrym wykładnikiem stanu realizacji zadań stojącym przed samorządem 

gminnym (nagranie od 02:28:25 do 02:30:55). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zauważył, że jest to jedna  

z ważniejszych sesji, podziękował mieszkańcom za głosy, gdyby było ich jednak więcej wtedy 

ocena mieszkańców byłaby bardziej obiektywna. Zdaniem Wiceprzewodniczącego raport, co roku 

zawiera więcej istotnych elementów, wskazał, że należałoby poprawić kwestię bezpieczeństwa 

podając za przykład pracę jednostek OSP. Wiceprzewodniczący przedstawił statystyki działań tych 

jednostek oraz ilość przekazanych jednostkom środków finansowych. Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Białe Błota Henryk Sykut przypomniał, że składał wniosek o dofinansowanie na zakup 

pojazdu dla straży pożarnej, jednak jego wniosek nie znalazł poparcia. W kwestii budżetu radny 

zauważył, że gmina się rozwija, nawiązał do wysokości podatków. Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy przedstawił statystyki zadłużenia gminy począwszy od 2017 roku, wskazał źródła 

finansowania inwestycji w 2021 roku. Wiceprzewodniczący Rady Gminy wymienił, jakie 

inwestycje „wypadły” z budżetu. Radny zauważył, że są zadania a nie ma środków na ich 

finansowanie, przesuwane są poszczególne zadania, na rok następny, co powoduje, że jest drożej. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy odniósł się do aktywności radnych, zachęcił radnych gminy, 

radnych sołeckich oraz sołtysów, aby, na co dzień spotykali się z mieszkańcami, wskazał, że takie 

spotkania powinny odbywać się w świetlicach wiejskich (nagranie od 02:31:18 do 02:46:58). 
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Radny Sławomir Ruge odniósł się do wypowiedzi radnego Bronisława Balcerowskiego, na temat 

szeroko rozumianej współpracy urzędu gminy z Radą Gminy. Radny Sławomir Ruge przywołał 

sytuację próby kontroli Gminnego Centrum Kultury przez Komisję Rewizyjną, członkowie Komisji 

zostali posądzeni o stronniczość, Komisja nie została dopuszczona do przeprowadzenia kontroli. 

Radny zapytał gdzie wtedy był pan Wójt, który mianował na stanowisko panią Dyrektor, jaka była 

wola współpracy i mediacji (nagranie od 02:47:04 do 02:49:40). 

 

Radna Ilona Nowakowska odniosła się do kwestii pozyskiwania środków zewnętrznych, zauważyła, 

że w pozyskiwaniu środków z budżetu państwa bardzo pomaga poseł Iwona Kozanecka (nagranie 

od 02:49:57 do 02:50:34). 

 

Radny Sławomir Ossowski odniósł się do słów Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryka Sykuta 

w temacie kosztów budowy dróg. Radny Sławomir Ossowski zauważył, że to Rada Gminy 

blokowała środki na ul. Ptasią w Murowańcu (nagranie od 02:50:51 do 02:52:16). 

 

Radna Maria Wolsztyńska wypowiedziała się w kwestii współpracy w komisjach stałych Rady 

Gminy i przypomniała sytuację sprzed roku, gdy Komisja Rewizyjna zarekomendowała radnym 

udzielenie absolutorium Wójtowi a członkowie komisji głosując, wstrzymali się od głosu (nagranie 

od 02:52:40 do 02:54:12). 

 

Radny Sławomir Ruge w odpowiedzi na słowa radnej Marii Wolsztyńskiej wyjaśnił, że Komisja 

Rewizyjna podjęła taką uchwałę, coś musiało się zadziać  pomiędzy podjęciem uchwały a sesją 

absolutoryjną, że członkowie zmienili stanowisko i wstrzymali się podczas głosowania (nagranie 

od 02:54:15 do 02:55:46). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz podziękował Sekretarz Gminy Ewie Galickiej za 

przygotowanie i przedstawienie raportu o stanie gminy. Przewodniczący zapowiedział, że będzie 

głosował przeciw podjęciu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Białe Błota wotum 

zaufania za 2021 r. (nagranie od 02:55:58 do 02:56:33). 

 

Wójt Gminy Dariusz Fundator odniósł się do kwestii nienależnych podatków pobieranych przez 

Gminę Białe Błota za tereny znajdujące się w obszarze lotniska a leżące na ternie gminy. Wójt 

dokonując decyzji związanej z tym, aby nie brnąć dalej w proces zakończenia sprawy i podjęcia 

ugody z RZI, brał pod uwagę wyroki niezawisłych sądów oraz opinie kancelarii prawnej. Wójt 

odwołał się do kwestii wniosków OSP na dofinansowanie samochodu oraz do pozyskiwania przez 

gminę środków zewnętrznych oraz do kwestii gospodarowania wodą (nagranie od 02:56:40 do 

03:03:06). 

 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Białe Błota wotum zaufania za 

2021 r. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Białe Błota wotum zaufania za 2021 r. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (9) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, 

Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria 

Wolsztyńska 

 

PRZECIW (3) 

Jacek Grzywacz, Ilona Nowakowska, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Anna Banaszek, Piotr Mądrzyński, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka 

 

NIEOBECNI (3) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Michalak 

 

W głosowaniu w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Białe Błota wotum zaufania nie uzyskano 

bezwzględnej większości ustawowego składu rady. W konsekwencji zastosowanie znalazł przepis 

art. 28aa ust. 9 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2022 r., 

poz. 559 ze zm.) zdanie trzecie stanowiące, że niepodjęcie uchwały o udzieleniu Wójtowi wotum 

zaufania jest równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzieleniu Wójtowi wotum zaufania. 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.56.2022 w sprawie nieudzielenia 

Wójtowi Gminy Białe Błota wotum zaufania za 2021 r. 

 

2) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Białe Błota wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2021 rok. 

 

Katarzyna Strzygocka-Kowalska Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Białe Błota wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy za 2021 rok oraz uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 

23 maja 2022 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Białe Błota za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia (nagranie od 03:05:18 do 

03:24:49). 

 

a) opinia RIO w Bydgoszczy dotycząca sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Białe 

Błota za 2021 r. wraz z informacją o stanie mienia za 2021 r. 

 

b) dyskusja. 
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W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz przeszedł do 

kolejnego punku obrad. 

 

c) głosowanie. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

głosowanie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Michalak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.57.2021 w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Gminy Białe Błota wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy za 2021 rok. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zarządził 30 minut przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie. 

 

3) w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Białe Błota absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Białe Błota za rok 2021. 

 

a) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium. 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Katarzyna Tomicka, która przedstawiła wniosek 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota z dnia 7 czerwca 2022 r. do Uchwały nr 1/2022 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota z dnia 7 czerwca 2022 r. oraz  uchwałę nr 1/2022 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota z dnia 7 czerwca 2022 r. w sprawie wniosku o 

udzielenie Wójtowi Gminy Białe Błota absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Białe 

Błota za 2021 rok, oraz opinię Komisji Rewizyjnej o wykonanie budżetu Gminy Białe Błota za 

2021 rok wraz z uzasadnieniem oraz opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota o 

wykonaniu budżetu za 2021 rok z dnia 7 czerwca 2022 r. (nagranie od 03:27:13 do 03:43:47). 
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b) opinia RIO w Bydgoszczy dotycząca wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe 

Błota w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Białe Błota z wykonania budżetu 

za 2021 rok. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz przedstawił uchwałę Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 14 czerwca 2022 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Białe 

Błota z wykonania budżetu za 2021 rok (nagranie od 03:44:55 do 03:46:06). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poinformował, że radna Karolina Lachowicz 

chwilowo opuściła obrady. 

 

c) dyskusja. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz przeszedł do 

kolejnego punku obrad. 

 

d) głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (9) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Jacek 

Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 

Anna Banaszek, Piotr Mądrzyński, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Karolina Lachowicz, Krzysztof Michalak 

 

Rada Gminy Białe Błota nie udzieliła Wójtowi Gminy Białe Błota absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Białe Błota za rok 2021. 

 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na 2022 rok. 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska zgłosiła i przedstawiła autopoprawki do 

złożonego projektu uchwały (nagranie od 03:47:50 do 04:04:07). 
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Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska zadała pytanie w kwestii 

zwiększenia linii autobusowej nr 91,92,96. Odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu Dróg  

i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski (nagranie od 04:04:29 do 04:05:43). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek zapytała, jakie były przesunięcia  

i skąd były wzięte pieniądze na ul. Duńską. Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy Katarzyna 

Strzygocka-Kowalska (nagranie od 04:05:46 do 04:07:05). 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska dopytała o zadanie budowa zatok 

przy ul. Energetycznej i przy ul. Sosnowej oraz o przebieg linii nr 92. Odpowiedzi udzielił 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski. Do dyskusji przyłączył się 

radny Jacek Krzyżanowski (nagranie od 04:07:09 do 04:11:01). 

 

Radny Sławomir Ossowski skierował zapytanie do Kierownika Referatu Dróg i Gospodarki 

Odpadami czy wydłużenie linii nr 92 do Łochowic będzie skutkowało ograniczeniem ilości kursów 

przez Białe Błota, Jasiniec, Lipniki, Kruszyn Krajeński i Murowaniec. Michał Kostkowski udzielił 

odpowiedzi. Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz przekazał informacje, jakie 

były podane na spotkaniu z sołtysami (nagranie od 04:11:09 do 04:12:57). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zadał pytanie w temacie miasteczka 

rowerowego w Łochowie, wyraził swoją opinię, co do wielkości kwoty przeznaczonej na obchody 

Święta gminy. Odnośnie komunikacji Wiceprzewodniczący zapytał jak będzie nazywała się linia, 

która będzie obsługiwać Kruszyn Krajeński i czy mieszkańcy Osiedla będą mogli w niedziele 

dojechać do kościoła. Odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami 

Michał Kostkowski. Do dyskusji na temat komunikacji przyłączyła się radna Magdalena Sznajder. 

W temacie miasteczka rowerowego odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator. 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz przypomniał historię pomysłu powstania 

miasteczka rowerowego (nagranie od 04:13:02 do 04:20:52). 

 

Radna Magdalena Sznajder zapytała o wprowadzenie do budżetu ul. Guliwera w Białych Błotach, 

radna wymieniła inne projekty z Białych Błot, które znajdują się w budżecie, zaznaczając, że są też 

inne sołectwa w gminie (nagranie od 04:20:54 do 04:22:17). 

Radny Łukasz Wyszomirski zaproponował ogłoszenie przerwy. 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził głosowanie nad zgłoszonymi 

przez Skarbnik poprawkami. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawki zgłoszone przez Skarbnika Gminy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (13) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

 

PRZECIW (1) 

Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Piotr Mądrzyński, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Karolina Lachowicz, Krzysztof Michalak 

 

Autopoprawki zostały przyjęte. 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska wyjaśniła, że wszystkie zmiany do budżetu były 

omawiane na Komisji Budżetu i Finansów. 

 

Radna Magdalena Sznajder zauważyła, że wprowadzona jest do budżetu pozycja budowa ul. Ptasiej 

w Murowańcu. Odpowiedzi udzielili Skarbnik oraz Wójt Gminy (nagranie od 04:26:27 do 

04:27:28). 

 

Radna Maria Wolsztyńska odniosła się do słów radnej Magdaleny Sznajder w kwestii inwestycji 

prowadzonych w Białych Błotach. Wójt rozwinął kwestię remontu nawierzchni ul. Guliwera  

w Białych Błotach, wyjaśnił także powody wprowadzenia ul. Duńskiej do budżetu (nagranie od 

04:27:29 do 04:29:47). 

 

Radny Sławomir Ossowski nawiązał do wymienionej przez radną Magdalenę Sznajder ul. 

Albatrosa, zauważył, że zmiany w komunikacji nie były omawiane na Komisji Budżetu (nagranie 

od 04:29:51 do 04:30:21). 

 

Na wniosek radnego Łukasza Wyszomirskiego Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 

zarządził 15 minut przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski poinformował, że w kwestii komunikacji, wprowadzenie tej kwoty zabezpiecza nam 

zmiany do końca roku (nagranie od 04:32:03 do 04:32:38). 

 

Radny Piotr Mądrzyński wyraził swoją wątpliwość w kwestii wykupu działki w Murowańcu na 

potrzeby ul. Ptasiej, gdzie zabezpieczone jest 250 000,00 zł na wykup gruntów pod drogę. 

Odpowiedzi udzieliła Anna Bromka Kierownik Referatu Inwestycji wyjaśniając, że jest to 
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obowiązek zapłaty odszkodowań za grunty, które zostały przekazane na własność gminy Białe Błota 

decyzją ZRID. Głos zabrał radny Łukasz Wyszomirski wyjaśniając genezę koncepcji przebiegu 

ulicy. Radny Piotr Mądrzyński wniósł wniosek o wycofanie środków na wykupienie tych gruntów. 

Kierownik Referatu Inwestycji odpowiedziała, że skoro został wydany ZRID to działka została już 

podzielona i przeszła na własność gminy. Radny Łukasz Wyszomirski skierował zapytanie do 

mecenasa Macieja Dalki czy jest możliwość wycofania się z takiej decyzji, na co mecenas 

odpowiedział, że na chwilę obecną nie znajduje narzędzia prawnego do wzruszenia decyzji. Głos  

w dyskusji zabrał radny Krzysztof Kocikowski, Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator, radny 

Piotr Mądrzyński, radna Magdalena Sznajder. Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek 

Grzywacz zapytał o zdanie Sołtysa Sołectwa Murowaniec – radnego Sławomira Ossowskiego, który 

zaznaczył, że zabiega o realizację ul. Ptasiej na odcinku od ul. Łochowskiego do ul. Strusiej. Głos 

zabrała radna Ilona Nowakowska, radny Piotr Mądrzyński podtrzymał swój wniosek. Radny 

Sławomir Ossowski zapewnił, że w tej, jak i w kolejnych kadencjach nikt nie będzie dążył, aby 

cokolwiek robić z tym odcinkiem ul. Ptasiej.  Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska 

zapewniła, że odszkodowania są zabezpieczone tylko na ten rok. Wójt wyjaśnił, że zasadność 

podjęcia tej uchwały leży w interesie gminy. Głos w dyskusji zabrał Bronisław Balcerowski  

z pytaniem do Wójta czy były próby korekty tego rozwiązania komunikacyjnego. Natalia Zielińska 

pracownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości wyjaśniła kwestię obowiązującego 

tam planu miejscowego, żadnych wniosków o zmianę planu miejscowego na tym terenie nie było. 

Radna Ilona Nowakowska powiedziała, że właściciele działki chcieli się umówić z Wójtem.  

W kwestii pytania o pozycję w WPF Wójt wyjaśnił, że kończy się ważność projektu w przyszłym 

roku, sąd wprowadzone zadanie dotyczące budowy oświetlenia tej części ul. Ptasiej. Głos  

w dyskusji zabrał radny Sławomir Ruge, radny Piotr Mądrzyński, odpowiedzi udzielał Wójt Gminy 

(nagranie od 04:32:48 do 05:06:02). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek radnego Piotra Mądrzyńskiego w sprawie wycofania środków na wykup gruntów.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (8) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (7) 

Magdalena Burdanowska, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Bronisław Balcerowski, Sławomir Ruge 
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NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Karolina Lachowicz, Krzysztof Michalak 

 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na 2022 rok.  

W momencie, gdy rozpoczęło się głosowanie radny Sławomir Ruge zauważył, że nie było dyskusji 

nad innymi kwestiami, między innymi nie było omawiane finansowanie święta gminy. Skarbnik 

Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska zauważyła, że te kwestie były omawiane na Komisji 

Budżetu i Finansów. Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska zaznaczyła, że nie były 

omawiane wydatki Gminnego Centrum Kultury. Mecenas Maciej Dalka wyraził swoją opinię, 

mówiąc, że w jego ocenie nie jest to powód do przerwania głosowania.  Przewodniczący Rady 

Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził przerwanie głosowania i kontynuację dyskusji nad 

projektem (nagranie od 05:08:0 do 05:10:49). 

 

Głos zabrała radna Magdalena Sznajder w temacie potrzeby umeblowania i wyposażenia nowego 

budynku GCK. Przeznaczone środki nie starczą w całości na te potrzeby. Jednocześnie radna 

nawiązała do obchodów Święta gminy, na które ma zostać przeznaczone 150 000,00 zł. Radna 

Magdalena Sznajder zgłosiła wniosek o przeniesienie środków przeznaczonych na obchody święta 

gminy na wyposażenie Gminnego Centrum Kultury. Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-

Kowalska zaznaczyła, że jest możliwość dysponowania tylko kwotą 30 000,00 zł. w ramach 

promocji (nagranie od 05:10:50 do 05:15:03). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek radnej Magdaleny Sznajder w sprawie przeniesienia środków w wysokości 30 000 zł z 

Święta Gminy na wyposażenie GCK.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Jacek 

Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Magdalena Burdanowska, Piotr Mądrzyński, Ilona Nowakowska 

 

NIEOBECNI (4) 
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Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Karolina Lachowicz, Krzysztof Michalak 

 

Wniosek został przyjęty. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na 2022 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Piotr Mądrzyński, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Karolina Lachowicz, Krzysztof Michalak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.58.2022 zmieniająca uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na 2022 rok. 

 

W imieniu wszystkich kierowników jednostek organizacyjnych Dyrektor Gminnego Centrum 

Kultury Violetta Drążkowska złożyła podziękowania dla Wójta Gminy Białe Błota, Skarbnik 

Gminy oraz Sekretarz Gminy. Podziękowania zostały skierowane również do Radnych Gminy.   

 

5) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2022-2034 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska zgłosiła i przedstawiła autopoprawki do 

złożonego projektu uchwały (nagranie od 05:20:22 do 05:21:57). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poinformował, że obrady opuścił radny Jacek 

Krzyżanowski. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawki zgłoszone przez Skarbnika Gminy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
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Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (5) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Krzysztof Michalak 

 

Autopoprawki zostały przyjęte. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut podziękował za wprowadzenie 

zadania Budowa przedszkola przy ul. Kościelnej w Cielu. Odnośnie ul. Ptasiej w Murowańcu radny 

zaproponował by zadania były tak opisywane by były czytelne, zapytał, o jaką część ulicy chodzi. 

Wójt odpowiedział, że w przyszłym roku kończy się ważność projektu, dlatego zaplanowana jest 

budowa oświetlenia od ul. Łochowskiej do ul. Strusiej. Radny zasugerował, aby dopisać w nazwie 

zadania wspomnianą lokalizację oświetlenia (nagranie od 05:23:38 do 05:25:28). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zapytał odnośnie planów na ul. Diamentową, już 

zgłaszał, aby wcześniej rozpatrzyć budowę ul. Słonecznej, gdzie jest już projekt. Przewodniczący 

złożył wniosek, aby środki na ul. Diamentową przenieść na ul. Słoneczną w Lisim Ogonie, 

zaznaczając, że ul. Diamentowa nie ma mieszkańców. Wójt wyjaśnił, że nie jest to ulica bez 

mieszkańców, jest to droga, która będzie sprzyjała prowadzeniu działalności zlokalizowanych tam 

przedsiębiorców i zaapelował o zachowanie tej inwestycji. Głos w dyskusji zabrała radna Ilona 

Nowakowska, która nie zgodziła się z Wójtem i zaznaczyła, że wkoło są drogi utwardzone (nagranie 

od 05:25:39 do 05:31:51). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz odnotował, że radna Karolina Lachowicz wróciła 

na obrady sesji. 

 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka zaznaczyła, że projekt ul. Słonecznej jest w trakcie 

realizacji i wyjaśniła, że środki zarezerwowane na ul. Diamentową stanowią pokrycie kosztów 

umowy na projekt ulicy. Przewodniczący opowiedział, że w przyszłorocznym budżecie będzie 

można zabezpieczyć te środki. Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska zaznaczyła, że 

jest już podpisana umowa i zmiana grozi naruszeniem dyscypliny finansów publicznych (nagranie 

od 05:31:44 do 05:33:33). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zarządził 5 minut przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie. 
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Przewodniczący poinformował, że po ustaleniach ze Skarbnik wnioskuje o zdjęcie z inwestycji 

projekt ul. Diamentowej w Lisim Ogonie 50 000,00 zł w roku 2023 i w 2024 r. 1 900 000,00 zł na 

budowę ul. Słonecznej w Lisim Ogonie. Radny Łukasz Wyszomirski zaznaczył, że mieszkańcy 

mieli dużo wątpliwości, co do budowy ul. Diamentowej, dzisiaj radny zauważa jakiś rodzaj 

lobbingu na rzecz ul. Diamentowej. Wójt nie zgodził się ze stanowiskiem radnego Wyszomirskiego 

i zarzutem lobbowania w jakimkolwiek zakresie. Przewodniczący zamknął dyskusję i zarządził 

głosowanie nad wnioskiem (nagranie od 05:38:17 do 05:42:15). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek Przewodniczącego Rady Gminy Jacka Grzywacza w sprawie przeniesienia środków z ul. 

Diamentowej na budowę ul. Słonecznej w Lisim Ogonie w kwocie 50 000 zł w 2023 r i 1 900 000 

zł w 2024 r.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (12) 

Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Piotr 

Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (3) 

Karolina Lachowicz, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Bronisław Balcerowski, Aleksandra Lubońska 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 

 

Wniosek został przyjęty. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2022-2034.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 
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Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.59.2022 w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2022-2034 

 

6) w sprawie emisji obligacji Gminy Białe Błota oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i 

wykupu. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie emisji obligacji Gminy Białe Błota oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i 

wykupu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.60.2022 w sprawie emisji obligacji 

Gminy Białe Błota oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.61.2022 zmieniająca uchwałę w 

sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

8) w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia w sprawie realizacji Zintegrowanych 

Inwestycji Terytorialnych Bydgoskiego Obszaru Funkcjonalnego tj. obszaru gmin członkowskich 

Stowarzyszenia Metropolia Bydgoszcz w perspektywie finansowej 2021-2027. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia w sprawie realizacji Zintegrowanych Inwestycji 

Terytorialnych Bydgoskiego Obszaru Funkcjonalnego tj. obszaru gmin członkowskich 

Stowarzyszenia Metropolia Bydgoszcz w perspektywie finansowej 2021-2027.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.62.2022 w sprawie wyrażenia woli 

zawarcia porozumienia w sprawie realizacji Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 

Bydgoskiego Obszaru Funkcjonalnego tj. obszaru gmin członkowskich Stowarzyszenia 

Metropolia Bydgoszcz w perspektywie finansowej 2021-2027. 

 

9) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Białe Błota, w roku szkolnym 

2022/2023 
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Głosowano w sprawie: 

w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Białe Błota, w roku szkolnym 

2022/2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.63.2022 w sprawie określenia 

średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Białe Błota, w roku szkolnym 2022/2023. 

 

10) w sprawie zmiany statutu Centrum Obsługi Edukacji i Sportu 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany statutu Centrum Obsługi Edukacji i Sportu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.64.2022 w sprawie zmiany statutu 

Centrum Obsługi Edukacji i Sportu. 
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11) zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na 

2022 rok. 

 

Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Alicja Piskuła zgłosiła i 

przedstawiła autopoprawkę do złożonego projektu uchwały, w nawiązaniu do wprowadzonych 

zmian do uchwały budżetowej (nagranie od 05:50:24 do 05:52:16). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka Zastępcy Kierownika GOPS wykreślenie ostatniego punktu i wprowadzenie 

środków na finansowanie działalności świetlicy przy GOPS w Cielu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 

 

Autopoprawka została przyjęta. 

 

Kolejna autopoprawka zgłoszona przez Zastępcę Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej Alicja Piskuła dotyczyła wpisania numeru uchwały budżetowej do uzasadnienia 

(nagranie od 05:55:17 do 05:55:43). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka zgłoszona przez zastępcę Kierownika GOPS poprzez wpisanie numeru uchwały w 

sprawie zmian w budżecie w uzasadnieniu projektu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, 
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Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 

 

Autopoprawka została przyjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na 2022 rok..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.65.2022 zmieniająca uchwałę w 

sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na 2022 rok. 

 

12) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Białych Błotach za rok 2021 i przedstawienia potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2022. 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Białych Błotach za rok 2021 i przedstawienia potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2022.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, 
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Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.66.2022 w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białych Błotach za 

rok 2021 i przedstawienia potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2022. 

 

13) zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.67.2022 zmieniająca uchwałę w 

sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych. 

 

14) w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego gminnych dróg 

publicznych na terenie Gminy Białe Błota. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego gminnych dróg 

publicznych na terenie Gminy Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.68.2022 w sprawie ustalenia 

wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego gminnych dróg publicznych na terenie 

Gminy Białe Błota. 

 

15) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy 

Społecznej i Sportu Rady Gminy Białe Błota, ustalenia przedmiotu jej działania oraz składu 

osobowego. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy 

Społecznej i Sportu Rady Gminy Białe Błota, ustalenia przedmiotu jej działania oraz składu 

osobowego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.69.2022 zmieniająca uchwałę w 

sprawie powołania Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Rady 

Gminy Białe Błota, ustalenia przedmiotu jej działania oraz składu osobowego. 

 

16) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota oraz 

ustalenia jej składu osobowego w kadencji 2018-2023. 
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Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota oraz 

ustalenia jej składu osobowego w kadencji 2018-2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.70.2022 zmieniająca uchwałę w 

sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota oraz ustalenia jej składu 

osobowego w kadencji 2018-2023. 

 

17) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Gminy Białe Błota w kadencji 2018-2023. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie powołania składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Gminy Białe Błota w kadencji 2018-2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.71.2022 zmieniająca uchwałę w 

sprawie powołania składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Białe Błota w 
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kadencji 2018-2023. 

 

18) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania składu Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy 

Białe Błota w kadencji 2018-2023. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Rezygnacja radnej Karoliny Lachowicz z Komisji Budżetu i Finansów.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził głosowanie nad 

poszczególnymi kandydaturami. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Kandydat na członka Komisji Budżetu i Finansów - radny Krzysztof Kocikowski.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Katarzyna Tomicka 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 
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Głosowano wniosek w sprawie: 

Kandydat na członka Komisji Budżetu i Finansów - radna Aleksandra Lubońska.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (10) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, 

Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Henryk Sykut, 

Maria Wolsztyńska 

 

PRZECIW (4) 

Piotr Mądrzyński, Ilona Nowakowska, Magdalena Sznajder, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Anna Banaszek, Sławomir Ruge, Katarzyna Tomicka 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Kandydat na członka Komisji Budżetu i Finansów - radna Maria Wolsztyńska.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (10) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, 

Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Henryk Sykut, 

Maria Wolsztyńska 

 

PRZECIW (5) 

Piotr Mądrzyński, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Anna Banaszek, Katarzyna Tomicka 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 
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Głosowano wniosek w sprawie: 

Kandydat na członka Komisji Budżetu i Finansów - radny Sławomir Ossowski.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (11) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, 

Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Magdalena 

Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (2) 

Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz ogłosił, że największą ilość głosów 

uzyskała kandydatura radnego Krzysztofa Kocikowskiego. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie powołania składu Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Białe 

Błota w kadencji 2018-2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.72.2022 zmieniająca uchwałę w 
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sprawie powołania składu Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Białe Błota w kadencji 

2018-2023. 

 

19) w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Aleksandra Lubońska 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.73.2022 w sprawie zatwierdzenia 

planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 

 

Ad 9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami. 

  

Jako pierwsza głos zabrała radna Magdalena Sznajder. Radna odniosła się do bezpieczeństwa na ul. 

Źródlanej w Cielu i zawnioskowała o ponowne przeanalizowanie tej drogi oraz postawienie 

wnioskowanych znaków. W kwestii objazdu kontrolnego sołectwa Ciele, radna zapytała, w jakim 

terminie wykonawca jest zobowiązany do naprawienia wszystkich zgłoszonych szkód na ścieżce 

pieszo-rowerowej oraz z jakiego rodzaju farby wykonane zostały oznakowania poziome na ścieżce 

pieszo-rowerowej. Radna skierowała prośbę, jeżeli wykonawca będzie naprawiał ścieżkę pieszo-

rowerową, by to sprawdzić, aby nie trzeba było po kolejnym zimowym obchodzie ponownie 

zwracać się o naprawę. W kwestii skrętu z ul. Osiedle na ul. Ogrody Ciele zdaniem urzędu zmiana 

skrętu jezdni wymaga opracowania dokumentacji projektowej, dlatego radna składa wniosek  

o wykonanie dokumentacji projektowej, aby na skręcie mieściły się dwa samochody. Radna 

poruszyła temat braku możliwości wejścia przez pieszych na ścieżkę pieszo-rowerową, część 

mieszkańców została odcięta, ponieważ nie ma przejścia. Wystarczy w jednym miejscu, 

naprzeciwko domu zdjąć barierkę i udostępnić mieszkańcom wejście na ścieżkę, radna składa 

wniosek, aby mieszkający przy tych posesjach mieszkańcy mogli wejść na chodnik. Radna 
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zawnioskowała, aby urząd zgłosił do właściciela chodnika przyległego do świetlicy wiejskiej  

w Cielu konieczność zabezpieczenia studzienki, wieko studzienki wykonane jest z plastiku, jest 

niestabilne. Radna zapytała o przystanek autobusowy u zbiegu ul. Źródlanej a ul. Serwisowej, jak 

długo będziemy czekali na ten przystanek. Wójt Gminy Dariusz Fundator odpowiedział, że 

uzgodnienia zostały ukończone, jeżeli się uprawomocnią, przystanek zostanie zbudowany (nagranie 

od 06:13:08 do 06:20:44). 

 

Radna Katarzyna Tomicka nawiązała do strajku Zarządu Dróg Miejskich i Komunikacji Publicznej 

w Bydgoszczy, radna zapytała czy można by było rozważyć wykorzystanie firmy, która woziła 

dzieci do szkoły, albo firmy, która wygrała przetarg od września na przewóz dzieci do szkoły, aby 

kilka kurów dziennie zapewnić mieszkańcom z kluczowych miejscowości.  Radna zaproponowała, 

aby koszt za przewóz pokryć z kar umownych Zarządu Dróg Miejskich i Komunikacji Publicznej 

w Bydgoszczy. W dalszej części radna zapytała, co z linią Łochowice – Garbary, miasto nie chce 

powiększyć liczby kursów, czy w takim razie można wprowadzić nową linię Łochowice – Belma, 

mieszkańcy z Lisiego Ogona są wykluczeni, mają tylko dziesięć kursów przez cały dzień. Kolejną 

sprawą są zgłoszenia mieszkańców dotyczące problemu z deweloperem przy ul. Bartniczej  

w Łochowie, proszą o sprawdzenie czy jest to budowa zgodnie z wytycznymi warunkami 

zabudowy, zgłaszają, że deweloper przy ul. Trzmielowej została zagrodzona płotem i nie ma 

możliwości przejazdu (nagranie od 06:20:44 do 06:22:29). 

 

 Ad. 10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami. 

 

Radny Sławomir Ruge podziękował za interwencję w sprawie, jakości worków na śmieci 

segregowane, radny podziękował również za przycięcie krzewów zasłaniających widoczność na 

skrzyżowaniu ul Biwakowej / Wycieczkowej. Radny podziękował za błyskawiczną przebudowę 

skrzyżowania ul. Wycieczkowej z ul. Szosa Nakielska, gdzie kąt skrętu został złagodzony. Radny 

zawnioskował o przyjrzenie się ul. Letniskowej, gdzie przy skrzyżowaniu z ul. Topolową, przy 

paczkomacie usytuowano trzy słupki drogowe, które uniemożliwiają wjazd i parkowanie przy 

paczkomacie, nie zrobiono nic przy kącie skrętu. Nie ma tam możliwości bezkolizyjnego minięcia 

się pojazdów, kąt skrętu w prawo uniemożliwia to. Prośba o sprawdzenie, zmodyfikowania 

skrzyżowania ulic Topolowa / Letniskowa. Radny zapytał, na jakim etapie jest rewitalizacja 

targowiska wiejskiego w Łochowie, gdzie miał powstać plac handlowy, parking i mały skwer  

z roślinnością. Radny odniósł się do odpowiedzi udzielonej sołtysowi Łochowa dotyczącej 

użyczenia pomieszczenia w Gminnym Centrum Kultury w Łochowie na dyżury pełnione przez 

radnych, Wójt udzielił odpowiedzi negatywnej i zaproponował użyczenie pomieszczenia w urzędzie 

gminy w godzinach pracy urzędu. Radny zauważył, że wielu mieszkańców pracuje do godz. 17:00-

18:00  

i nie mają możliwości spotkania się z radnymi po godz. 15:30. Radny złożył wniosek o wyznaczenie 

jednego dnia w miesiącu, w którym można by przeznaczyć pomieszczenie w Gminnym Centrum 

Kultury w Łochowie, między godz. 18:00 a 20:00, radni dostosują się, co do dnia. Na zakończenie 

radny Sławomir Ruge odniósł się do regulaminu korzystania z usług PSZOK i zapisu, że trzeba 

mieć przy sobie wydrukowane potwierdzenie dokonania płatności za ostatni wywóz nieczystości. 

Okazało się, że wydruk jest niepotrzebny, wystarczył tylko PESEL, radny zapytał, po co generować 

biurokrację (nagranie od 06:23:07 do 06:29:14). 



33 

 

W kwestii PSZOK odpowiedzi udzieliła Sekretarz Gminy Ewa Galicka wyjaśniając, że wdrażana 

jest nowa aplikacja, która nie wymaga zabierania ze sobą dokumentów, jeżeli aplikacja się sprawdzi, 

regulamin zostanie zmieniony (nagranie od 06:29:18 do 06:29:54). 

 

Sołtys Kruszyna Krajeńskiego Anetta Steltmann podziękowała Wójtowi i Radnym za zwiększone 

środki na komunikację. Sołtys odniosła się do obwieszczenia, które pojawiło się na stronie gminy: 

zawiadomienie o wszczęciu postępowania administracyjnego, chodzi o wydanie decyzji 

środowiskowych dla przedsięwzięcia pod nazwą: budowa sieci kanalizacji sanitarnej ciśnieniowo-

grawitacyjnej w miejscowości Ciele, Przyłęki i Zielonka Gmina Białe Błota. Nie ma tu 

miejscowości Kruszyn Krajeński. Odnosząc się do załącznika nr 4 poz. 111 Sołtys zapytała czy to 

są dwa zadania (nagranie od 06:30:17 do 06:32:22). 

 

Wójt wyjaśnił, że zadanie jest etapowane, jeżeli chodzi o projekt, wynika to z prowadzonych 

uzgodnień (nagranie od 06:32:22 do 06:33:11). 

 

Radna Ilona Nowakowska podziękowała Michałowi Kostkowskiemu Kierownikowi Referatu Dróg 

za szybką reakcję i wyrównanie ul Szerokiej. Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów 

powiadomiła członków Komisji, że od sierpnia wszystkie posiedzenia będą odbywały się 

stacjonarnie (nagranie od 06:33:19 do 06:33:48). 

 

Radna Magdalena Sznajder zgłosiła, że od tygodnia na maszcie telefonii komórkowej znajdującym 

się u zbiegu ul. Źródlana a Myśliwska nie świecą się lampki, pomimo zgłoszeń nie ma żadnej 

reakcji. Wójt w odpowiedzi zauważył, że zarządca tej instalacji wie o tym, że oświetlenie nie jest 

sprawne, właściciel musi usunąć awarię (nagranie od 06:33:56 do 06:35:44). 

 

Radna Anna Banaszek zgłosiła, że w Lisim Ogonie zaraz przy wjeździe, za rondem po prawej 

stronie, pierwszy budynek, gdzie buduje się nowa firma, na ziemi leży stary słup, na ziemi leżą też 

kable, radna poprosiła o zwrócenie na to uwagi (nagranie od 06:35:50 do 06:36:51). 

 

Radny Krzysztof Kocikowski podziękował radnym, którzy zagłosowali za jego kandydaturą na 

członka Komisji Budżetu i Finansów. Radny skierował podziękowanie dla Patrycjusza Migawy 

Kierownika Centrum Obsługi Edukacji i Sportu za wydzielenie strefy na skoszoną trawę. Radny 

Krzysztof Kocikowski poruszył temat parkingu, z którego korzystają mieszkańcy przyjeżdżając do 

Urzędu Gminy i stojących tam pojemników na odpady. Śmieci nie mieszczą się w pojemnikach, 

wygląda to nieestetycznie, prośba o wygrodzenie strefy, aby ograniczyć ten obraz wysypujących się 

śmieci (nagranie od 06:37:20 do 06:39:46). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zauważył, że zgłosił lampę na ul. Żurawiej  

 Łochowicach, Radny podkreślił, że zapomniano zamontować tej lampy. Odnośnie przejęcia 

odcinka od obwodnicy w Lisim Ogonie do mostu w Łochowie, Przewodniczący poprosił, jeżeli 

robimy projekt i modernizację drogi, aby była ona przejezdna, odpowiedniej szerokości, by się nie 

blokowała, by nie korkowała się. Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zapytał, jakie 

działki w Łochowicach i w Łochowie są do sprzedania. Przewodniczący skierował podziękowanie 
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za remont przystanku, zauważył, że w Łochowicach, są cztery przystanki, które wymagają lekkich 

remontów.  Przewodniczący Rady Gminy poprosił o informacje, na jakim etapie jest projektowanie, 

modernizacja ulicy Powiatowej od Lisiego Ogona od mostu w stronę Łochowic. Na zakończenie 

Przewodniczący zauważył, że mieszkańcy Łochowa, Łochowic, Kruszyna Krajeńskiego zgłaszają, 

że światłowód omija różne ulice, prośba do Wójta o interwencję, bo mieszkańcy nie mogą się 

doprosić, by wspomóc mieszkańców, aby rozszerzyć światłowód w tych miejscowościach (nagranie 

od 06:39:46 do 06:44:12). 

 

Ad. 11. Zakończenie obrad LVI Sesji VIII Kadencji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zakończył obrady LVI Sesji Rady 

Gminy. 

 

 
 

Przewodniczący Rady Gminy  

             Białe Błota 

         /-/Jacek Grzywacz 
 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie z sesji dostępne jest pod adresem:  

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/28120/sesja-rady-w-dniu-wtorek-28-czerwca-2022.htm 

 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia  

19.07.2022 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy.  


